
STUDIUL 6

O JUDECATA SANATOASA

Lectia acestei saptamani ne va invata despre valoarea gandurilor si a 
cuvintelor  pentru  a  avea  o  viata  fericita.  Sanatatea  este  rezultatul 
echilibrului intre corp, minte si facultatile spirituale ale unei fiinte umane. 
De aceea se scoate din ce in ce mai mult in evidenta aspectele psihologice 
ale atitudinilor. Pentru prima data s-a aprobat teoria ca persoanele care sunt 
fericite  si  multumite  sunt  mai  putin  predispuse  la  dezvoltarea  bolilor 
cardiace, in comparatie cu cele care sunt pesimiste, triste sau nemultumite. 
Si  in  plus,  avand o  atitudine  optimista  lungeste  durata  vietii  si  ajuta  la 
intarirea sistemului imunitar.

 Deasemenea este un factor important  in procesul de recuperare din 
anumite boli, cum ar fi cancerul. Pentru a ajunge la acest rezultat, Karina 
Davidson  din  spitalul  de  cardiologie  al  universitatii  Columbia  din  New 
York, au evaluat riscul bolii cardiace in 862 barbati si 877 femei pe o durata 
de 10 ani. Aceasta echipa a studiat simtomele depresiei, urii, preocuparii si 
optimismului.  Concluziile  publicate  in  „revista  europeana a  inimii”  sunt 
clare,  ca  a  se  simti  fericit  si  entuziasmat  este  un  punct  in  defavoarea 
riscului de a dezvolta boli cardiace. 

Dar  Biblia  a  sustinut  deja  aceste  idei  cu  multe  veacuri  in  urma. 
Asculta ce se spune in Proverbe 15:13 - ” O inimă veselă înseninează faţa; 
dar când inima este tristă, duhul este mâhnit.” ¿Observi legatura care exista 
intre minte si corp? Ceea ce gandim sau spunem, afecteaza in mod radical 
calitatea vietii  si  indemanarea de a realiza lucruri bune. Suntem ceea ce 
gandim. Daca discursul interior este negativ, vom fi oameni pesimisti, fara 
chef de viata si prin aceasta influentam si persoanele din jurul nostru. Dar 
daca  discursul nostru interior este pozitiv, vom fi biruitori. Gandurile bune 
sau rele sunt ca semintele.  Semeni idei, sentimente bune in mintea ta si 



astfel  vei culege actiuni pozitive. 

Dar aici intram pe un teren periculos, pentru ca in zilele noastre este 
la moda filozofia gandurilor pozitive care a fost plantata de Satana in inima 
Evei ca ”tu poti totul.” Trebuie doar  sa gandesti pozitiv, ca totul va iesi 
bine, sa-ti repeti mereu fraze pozitive ca totul va fi bine. In aceasta filozofie 
moderna nu este loc pentru credinta in Dumnezeu, ci doar pentru credinta 
in tine insuti, si aici este problema. Sa citim ceea ce Isus ne-a invatat in 
legatura cu valoarea gandurilor. 

In Marcu 7:21-23 gasim urmatoarele -  ”Căci  dinăuntru,  din inima 
oamenilor, ies gândurile rele, preacurviile, curviile, uciderile, furtişagurile, 
lăcomiile,  vicleşugurile,  înşelăciunile,  faptele  de  ruşine,  ochiulrău,  hula, 
trufia, nebunia.  Toate aceste lucruri rele ies dinăuntru, şi spurcă pe om." Sa 
meditam la expresia „din interiorul inimii”. In realitate, nu este din inima, 
ci din minte. Inima este un organ care controleaza sistemul sanguin, dar nu 
gandeste, nici nu simte. Iubim sau uram cu mintea, nu cu inima. Mintea 
este cea care trebuie sa fie supusa controlului Duhului Sfant. Persoanele 
care nu-si pot controla gandurile, nu vor putea controla nici furtul, adulterul 
sau oricare alt pacat. Pacatele nu se nasc in mintea pacatosului. Intai sunt 
ganduri care se transforma in idei si apoi in actiuni. Si o actiune repetata 
constant se transforma mai devreme sau mai tarziu intr-un obicei sau viciu. 

Deaceea Pavel  afirma in Romani  8:5-8 astfel  -  ”În adevăr,  cei  ce 
trăiesc  după  îndemnurile  firii  pământeşti,  umblă  după  lucrurile  firii 
pământeşti; pe când cei ce trăiesc după îndemnurile Duhului, umblă după 
lucrurile Duhului. Şi umblarea după lucrurile firii pământeşti, este moarte, 
pe  când  umblarea  după  lucrurile  Duhului  este  viaţă  şi  pace.  
Fiindcă umblarea după lucrurile firii pământeşti este vrăjmăşie împotriva 
lui Dumnezeu, căci, ea nu se supune Legii lui Dumnezeu, şi nici nu poate 
să se supună. Deci, cei ce sunt pământeşti, nu pot să placă lui Dumnezeu.” 
Iata ce spune Pavel despre minte. ¿Unde asezi mintea ta? Daca petreci tot 
timpul gandind la lucruri  care iti  inspira dorinti  pacatoase,  vei  practica 
pacatul. Dar daca ocupi mintea ta cu lucruri spirituale , atunci vei fi sub 
controlul Spiritului si vei merge pe caile Domnului. 



A doua parte a lectiei are de-a face cu puterea cuvintelor. Tu stii ca 
puterea  cuvintelor  sunt  imbracamintea  gandurilor.  Spunem   ceea   ce 
gandim. Cand gandurile noastre sunt pesimiste si cuvintele vor fi la fel. In 
Faptele Apostolilor 14:2 gasim urmatoarea istorie – „Dar Iudeii care n-au 
crezut, au întărâtat şi au răzvrătit sufletele Neamurilor împotriva fraţilor.” 
Da-ti seama de puterea gadurii si a cuvintelor negative. Relatarea spune: 
”au  intaratat”.  Asta  este  ceea  ce  fac  cuvintele  negative.  Descompun 
atmosfera placuta. Este incredibil efectul pe care il au cuvintele pe care le 
spunem. De cele mai multe ori nu ne dam seama de ceea ce spunem si cu 
atat  mai  putin  de  consecintele  provocate.  Cuvintele  sunt  o  reflectare  a 
gandurilor si  sentimentelor.  De aceea este nevoie sa verificam gandurile 
noastre  pentru  ca  acolo  incepe  totul.  De  multe  ori  ranim,  ofensam sau 
complicam lucrurile  doar  prin  ceea  ce  spunem sau  nu  spunem.  Asa  ca 
trebuie sa gandim bine inainte de a vorbi. Sa incercam sa construim, nu sa 
distrugem.

 Sa nu facem ca galatenii. Iata ce se spune in Fapte 15:24-    „Fiindcă 
am auzit că unii, plecaţi dintre noi, fără vreo însărcinare din partea noastră, 
v-au tulburat prin vorbirile lor, şi v-au zdruncinat sufletele, zicând să vă 
tăiaţi  împrejur  şi  să  păziţi  Legea.”  ¿Vezi  inca  odata  puterea  cuvintelor? 
Cuvintele sunt capabile sa nelinisteasca si sa dezorienteze sufletul. Cu un 
cuvant bun, de incurajare si recunostinta poti salva o persoana din depresie. 
Dar prin cuvinte de critica si condamnare poti sa afunzi o persoana in cea 
mai profunda depresie. 

Sa mergem la a treia parte a lectiei. Are de-a face cu versetul cel mai 
recunoscut al Bibliei care vorbeste despre puterea gandurilor. Ma refer la 
Filipeni 4:8 - „Încolo, fraţii mei, tot ce este adevărat, tot ce este vrednic de 
cinste, tot ce este drept, tot ce este curat, tot ce este vrednic de iubit, tot ce 
este  vrednic  de  primit,  orice  faptă  bună,  şi  orice  laudă,  aceea  să  vă 
însufleţească.” Intr-o campanie de evanghelizare am cunoscut o tanara care 
lucrase in ultimii cinci ani in viata nocturna. Dar in acea saptamana s-a 
predat lui Isus si a decis sa-si schimbe viata, pentru ca tu sti ca nu este nici 
o legatura intre lumina si intuneric. Daca te-ai predat lui Isus cu adevarat 



nu  mai  poti  trai  viata  dinainte.  Evanghelia  nu  te  salveaza  doar  de  la 
pedeapsa pacatului ci si puterea pe care o are asupra ta. Preocuparea acestei 
tinere  acum era  cum sa  se  elibereze  de  amimtirile  triste  ale  trecutului. 
„Cum voi putea invinge gandurile obscure si pline de necuratie care sunt in 
mintea mea in mod natural?”  Atunci i-am citit Psalmul 19:9,11- „Frica de 
Domnul este curată, şi ţine pe vecie; judecăţile Domnului sunt adevărate, 
toate sunt drepte.  Robul Tău primeşte şi el învăţătura de la ele; pentru cine 
le păzeşte, răsplata este mare.”  Cativa ani mai tarziu ne-am intalnit si acum 
era casatorita, cu doi copii si slujea in biserica. Era o crestina biruitoare si 
fericita. Si mi-a dat reteta biruintei sale: ” Pastore, eu am facut doar ceea ce 
mi-ai spus. Am memorat multe versete din biblie si de cate ori un gand rau 
imi venea in minte, eu repetam un verset de mai multe ori si gandurile rele 
fugeau de la mine”. Asa  spune  si  Pavel, sa  gandim  la ceea  ce este bun, 
onest, curat, adevarat si vom vedea schimbarile care se vor produce in viata 
noastra.  

Sa trecem acum la a patra parte a lectiei. Sa  citim 1 Imparati 8:39- 
„ascultă-l  din  ceruri,  din  locul  locuinţei  Tale,  şi  iartă-l;  lucrează,  şi 
răsplăteşte fiecăruia după căile lui,  Tu care cunoşti  inima fiecăruia, căci 
numai  Tu  cunoşti  inima  tuturor  copiilor  oamenilor.”  Aceasta   este  o 
rugaciune a lui Solomon si aici inteleptul prezinta un adevar pe care multi 
oameni il  ignora:  Dumnezeu cunoaste toate gandurile,  El cunoaste toate 
sentimentele oricat de ascunse ar fi.  Putem sa ii inselam pe oameni, sau 
chiar  pe  noi  insine,  dar  nu  pe  Dumnezeu.  Dumnezeu nu cunoaste  doar 
gandurile si cuvintele, ci si actiunile. Dumnezeu ia in seama orice cuvant 
care iese din gura.

 Totul este in fata ochilor si urechilor lui Dumnezeu. Acest fapt poate 
provoca doua tipuri de sentimente in tine. Poate fi un sentiment de bucurie, 
de recunostinta pentru ca stii  ca in fiecare moment al vietii  prezenta lui 
Dumnezeu este cu tine. Niciodata nu esti singur si Dumnezeu niciodata nu 
trece  cu  vederea  ceea  ce  simti  sau  gandesti.  Daca  acum  treci  printr-o 
situatie dificila in viata ta, daca nimeni nu stie luptele tale sufletesti, daca 
suferi in liniste, ai nevoie sa fii sigur ca ochi invizibili vad totul si Domnul 
va  trimite  pe  ingerii  Sai  sa  te  ajute.  Dar  daca  ai  in  inima  ta  ganduri 



murdare, atunci este logic ca frica si teama sa te stapaneasca. 

Am ajuns la finalul lectiei. Vom vorbi de pacea lui Hristos in inima 
noastra. Sa citim ce spune Pavel in Coloseni 3:15- „Pacea lui Hristos, la 
care aţi fost chemaţi, ca să alcătuiţi un singur trup, să stăpânească în inimile 
voastre,  şi  fiţi  recunoscători.”   Pace,  acesta  este  secretul  unei  vieti  de 
succes. Dar nu vorbim doar de lipsa razboiului, ci de pace, acel sentiment 
de calm interior, de a dormi linistit ca un copil care se increde in mama care 
il protejaza. Acest tip de pace nu se cumpara cu bani. Este pacea pe care 
Isus o ofera. 

Intr-o ocazie conduceam o saptamana de rugaciune intr-o biserica si 
am cerut ca oamenii sa-si aduca cererile de rugaciune in scris. A doua zi am 
citit cererile si m-am rugat pentru aceasta. Erau foarte multe, asa ca mi-a 
luat  aproape  o  ora  sa  le  citesc  pe  toate.  Dar  in  timp  ce  citeam aceste 
biletele, puteam sa vad cu mintea mea inima poporului lui Dumnezeu. Era 
o inima plina de dragoste dar si de durere. Imi dadea impresia ca mai multe 
din aceste hartii si cereri fusesera umezite cu lacrimi. Si multe din aceste 
cereri fusesera scrise cu o profunda credinta. Dar ceea ce m-a impresionat 
cel mai mult era ca eu ma asteptam ca cererile sa fie cu privire la sanatatea 
fizica, bani si altele. Dar am ramas surprins sa descopar ca acestea ocupau 
al doilea loc. Primul motiv al cererilor era pacea in inima, in familie, in 
comunitate. 

Aceasta neliniste pe care toti o avem in interiorul nostru, este nevoie 
sa o lasam deoparte. Acest gol pe care il simtim este nevoie sa il umplem. 
Istoria fiecarei fiinte umane este istoria unui peregrin care cauta fericirea si 
pacea. Toti Il cauta pe Dumnezeu, constient sau inconstient. Iar Pavel spune 
ca  adevarata  pace  va  guverna  in  inimile  noastre  pe  masura  ce  punem 
gandurile  noastre  sub  controlul  Duhului  Sfant,  atata  timp  cat  cautam 
lucrurile de sus si nu cele de pe pamant. Aceasta inseamna ca in fiecare zi 
sa  rezervam timp  pentru  rugaciune  si  devotiune  personala  pentru  a  ne 
umple mintea cu ganduri inspiratoare care ne vor ajuta pe parcursul zilei sa 
infruntam toate ispitele si problemele. Dumnezeu sa te binecuvinteze!         



           


